
Skolebestyrelsesmøde torsdag d. 7. december 2023 kl. 19.00 – 21.30 

 
Mødeleder: Mette 

 

Ordstyrer: Anne 

 

Afbud:  

 

 

Dagsorden:  

 

54/2023 Godkendelse af referat fra sidste gang 

Godkendt 

 

55/2023 Nyt fra elevrådet 

 Elevrådet vil gerne snakke om lektier og hjemmearbejde med bestyrelsen. Se bilag. 

I elevrådet har de talt om,  

• at det ville være godt i 0.-1. årgang, at lærerne og forældrene aftaler, om der skal lektier 

med hjem.  

• at de fra 2.-6. årgang skal lave lektier hjemme i form af træningsopgaver. De kunne også 

godt tænke sig at få fjolle-lektier for. 

MU fortæller, at børn fra tænketanken har lavet en undersøgelse, om de kunne få lektiecafé efter 

skole. Nogle af børnene kunne også ønske sig at Sfo blev udvidet til 5.-6. klasse. 

 

De sælger godt med pebernødder i Guffen. 

 

56/2023 Digital dannelse på Højgårdskolen 

 4/12 mødtes Rikke, Rikke og Mette fra bestyrelsen med Niels Henrik fra SFO, Daniel 

 fra skole og ledelsen.  

- Ud fra vedhæftede bilag fremlægges en foreløbig ”køreplan” til debat og godken-

delse.  

- Skal vores mobilpolitik revideres?  

Den foreløbige køreplan blev fremlagt. 

17/1 er der fælles personale møde for SFO, men også for skole. 

Her vil der være debat og afklaring i forhold til vores fremtidige brug af digital dannelse på Høj-

gårdskolen. Køreplanen for arbejdet med digital dannelse arbejdes der med gennem foråret. Når vi 

har en færdig udarbejdet politik for digital dannelse, revideres vores mobilpolitik efterfølgende. 

  

57/2023 Skoleudviklingssamtale i januar  

 Her mødes skoleledelse med skolechefen, direktør for Børn og Unge og den politiske 

 udvalgsformand. 

- Input fra bestyrelsen til hvilke emner der skal diskuteres. 

Skolechefen stopper pr. 31/12 2023. konstitueret skolechef er Preben Siggaard. 

Forslag til emner ved skoleudviklingssamtale: Co-teaching, Digital dannelse, STUK, SFO, skolens 

fleksibilitet, skoleparathed, privilegerede positioner. 

 

58/2023 Nyt fra SFO  



Alle faste uddannede personaler har været på uddannelse i fritidspædagogik. Vi arbejder med Her-

ning kommunes 5 pejlemærker i en proces. Den nye Mål og indholdsbeskrivelse er bygget op om-

kring de 5 pejlemærker. Mål og indholdsbeskrivelsen for SFO skal revideres en gang årligt på be-

styrelsesmøde. 

 

59/2023 Fælles skolebestyrelsesmøde 23. januar på Arnborg/Kølkær skole.  

- Hvad er /skal der på dagsorden? 

23/1 2024 kl. 17.00 er der fælles bestyrelsesmøde. Vi starter den første time selv. 

Punkter på den fælles dagsorden kunne være Digital dannelse. 

 

  

60/2023 Kort nyt: 

  Nyt fra formanden: Samrådsmøde 

Nyt fra ledelsen: Featuredagene i 2024, økonomisk fordelingsmodel  

Samrådsmøde – Her blev der talt om: 

- Herning kommunes nye arbejde omkring Fritidspædagogik. 

- Hvordan bliver indflydelsen til skoler og skolebestyrelser med det nye plæg om-

kring folkeskolen  

- Der blev talt om digital dannelse. 

- Bekymring omkring de små skolers fremtid? Dette fyldt en del. 

 

Ledelsen/skolen: 

Featuredagene 2024 – Vi er i ansøgningsfasen på i forhold til telte og toiletvogne, således vi alle 

kan have udeskole, ude SFO og morgen SFO. Uge 22. 

Vi vil rigtig gerne have hjælp fra forældre og forældrebestyrelsen. 

 

MU sidder med i et udvalg omkring den nye økonomiske fordelingsmodel.  Den 8. februar er der 

høringssvar omkring dette.  

 

61/2023 Eventuelt 

29/1 bliver bestyrelsesmødets indhold omkring SFO. 

 

Vi kigger på, om vi kan gøre noget ved våde tæ´r i glasgangen. 

 

Det går godt med sponsorater til den nye legeplads og der er nu også bestilt pentagon gyngestativ.

  

 

HEREFTER ER DER JULEHYGGE MED LIDT SPISELIGT! 

 

Punkter til næste møde: 

 

 

     Mvh. Mette og Morten 


